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Της Αντιγόνης Σολομωνίδου Δρουσιώτου

ΝΩΡΙΖΩ ότι μιλάτε ελληνικά, γιατί αρνείστε να κά-
νουμε τη συνέντευξη στα ελληνικά; Διότι δεν
μπορώ να εκφραστώ καλά.

-Πού μάθατε ελληνικά; Στην Αγγλική Σχολή.
-Γιατί μάθατε; Όσοι θέλαμε να υπηρετήσουμε

στο δημόσιο, ήμαστε υποχρεωμένοι να περά-
σουμε τις εξετάσεις των ελληνικών και οι Ελλη-
νοκύπριοι τις εξετάσεις της τουρκικής γλώσσας. 

-Ήταν δύσκολη γλώσσα για σας; Δυσκολεύτη-
κα περισσότερο στη γραφή. 

-Γιατί δεν έρχεστε στο νότο; Όταν με κάλεσε
πριν μερικά χρόνια ο κύριος Κληρίδης και ήρθα στη
νότια Λευκωσία, σοκαρίστηκα με αυτό που αντί-
κρισα.

-Γιατί; Όπου και να πήγαινα έβλεπα αστυνομι-
κούς, μέχρι και στην οροφή των κτιρίων. Μου έδω-
σαν το αίσθημα ότι στο νότο χρειαζόμουν προ-
στασία. Γιατί λοιπόν να βάζω τόσο κόσμο στη δύ-
σκολη θέση να με προστατεύσει, αφού δεν μπο-
ρώ να κυκλοφορήσω όπως ο κάθε άνθρωπος;

-Τι θέλατε να δείτε; Ό,τι και ο κύριος Κληρίδης
όταν ήρθε σε μας. Τον κόσμο που του μιλούσε.

-Οι Ελληνοκύπριοι δεν σας μίλησαν όταν ήρ-
θατε στη Λευκωσία; Δεν είχαν τη δυνατότητα να
με κοντέψουν. Ήθελα να γυρίσω στην πόλη αλ-
λά αισθανόμουν ότι ήμουν ανεπιθύμητος. Όλοι
με θεωρούν υπεύθυνο για το διαχωρισμό του νη-
σιού, είμαι ο εχθρός, αυτά μαθαίνουν τους νέους
για μένα. 

-Είχατε Ελληνοκύπριους φίλους; Βέβαια, στην
Αγγλική Σχολή. Θυμάμαι την εποχή εκείνη που
με φώναζαν ακόμη και οι φίλοι μου «πελλό-
τουρκο» ή «βρομότουρκο», με φιλικό μεν τρό-
πο, αλλά ένιωθες ότι αυτές οι λέξεις έκρυβαν τη

νοοτροπία που μας θεωρούσε πολίτες δευτέρας
κατηγορίας.

-Έχετε περιουσία στη νότια Κύπρο; Ναι, στην
περιοχή της Σολιάς έχουμε 300 εκτάρια δάσους
και μου είπαν ότι πέρασε από εκεί ο δρόμος προς
το Τρόοδος.

-Πήγατε; Όχι.
-Γεννηθήκατε στο χωριό Άγιος Επιφάνιος; Όχι,

είναι το τουρκοκυπριακό χωριό που γεννήθηκε ο
πατέρας μου και δεν υπάρχει πλέον, έχει κατα-
στραφεί. Ο πατέρας μου εγκατέλειψε το χωριό
στην ηλικία των δεκαοκτώ, αλλά κάθε χρόνο πη-
γαίναμε για διακοπές διότι ζούσαν στο χωριό συγ-
γενείς μας και είχαμε πορτοκαλεώνες. Έχω ωραί-
ες αναμνήσεις.

-Πού γεννηθήκατε; Στο Κτήμα της Πάφου όπου
ο πατέρας μου ήταν δικαστής.

-Ο πατέρας σας δεν πήγε σχολείο, μόνος του
έμαθε να διαβάζει και να γράφει, έγινε αστυνο-
μικός και μετά δικαστής;Ναι, έκανε σπουδές νο-
μικής με αλληλογραφία, έμαθε μόνος του ελλη-
νικά και αγγλικά και έγινε δικαστής. Ήμουν η συ-
ντροφιά του σε όλες του τις εξόδους. Τον θυμά-
μαι να μιλά με τους φίλους του για το τι θα πα-
θαίναμε αν κατάφερναν οι Ελληνοκύπριοι να ενω-
θούν με την Ελλάδα. Μεγάλωσα με την ιδέα ότι
αν γινόταν η Ένωση, εμείς θα κινδυνεύαμε. Ήμουν
δυόμισι χρονών όταν ο πατέρας μετατέθηκε στη
Λευκωσία και εκεί βασικά μεγάλωσα.

-Οι Ελληνοκύπριοι μιλούσαν για ένωση αλλά
και οι Τουρκοκύπριοι μιλούσαν για το ταξίμ. Επει-
δή οι Ελληνοκύπριοι ήθελαν ένωση με την Ελλά-
δα, δεν μπορούσε να γίνει μονομερώς, γι’ αυτό
ήλθε το ταξίμ το 1956 που είναι βασικά η διπλή
ένωση. Οι Ελληνοκύπριοι δέχτηκαν το 1960 τον
συνεταιρισμό σε ένα κράτος εγγύηση εναντίον
της ένωσης και του ταξίμ, το οποίο δεχτήκαμε και
εμείς αφού, μετά από δική μας επιμονή, υπέ-
γραψε ως εγγυήτρια δύναμη η Τουρκία. Είδαμε
όμως από την πρώτη μέρα τον Αβέρωφ στην ελ-
ληνική Βουλή να διερωτάται κριτικάροντας αυ-
τούς που δέχτηκαν τη συμφωνία, μήπως ήταν ευ-
κολότερη η ένωση μέσω της αγγλικής κατοχής ή
μέσω της ανεξαρτησίας και φυσικά συμφωνού-
σε κι ο Μακάριος ότι δεν ήταν το τέλος, αλλά θα
χρησιμοποιούσε την ανεξαρτησία ως ένα σκαλί.
Ο δρ. Κουτσούκ είχε το συναίσθημα ότι ο Μακά-
ριος δεν μας αντιμετώπιζε ως ίσους, διότι κάθε φο-

ρά που του έγραφε παραπονούμενος για διάφο-
ρα θέματα, ποτέ δεν του απάντησε. Ήταν φανε-
ρό ότι όλα τα δικαιώματα που μας έδωσε η συμ-
φωνία, ο Μακάριος προσπάθησε να μας τα πά-
ρει. 

-Υπήρξε χαμένη ευκαιρία για λύση του Κυ-
πριακού; Η χαμένη ευκαιρία ξεκίνησε με την προ-
σπάθεια του Μακαρίου το 1963 να καταστραφεί
ό,τι είχε συμφωνηθεί το 1960. Το ψέμα ότι ήταν
οι Τουρκοκύπριοι που επαναστάτησαν εναντίον
της κυβέρνησης κυκλοφόρησε αμέσως στον κό-
σμο και όταν το εξέτασε το Συμβούλιο Ασφαλεί-
ας, ο Μακάριος έφυγε με την Κυπριακή Δημο-
κρατία στα χέρια του, ενώ εγώ εγκατέλειψα το
Συμβούλιο Ασφαλείας κλαίοντας διότι ήξερα ότι
από εκείνη τη στιγμή ο Μακάριος δεν θα έλυε το
Κυπριακό διότι πήρε αυτό που ήθελε, τον τίτλο
του κυβερνήτη της Κύπρου. Αυτή ήταν η χαμένη
ευκαιρία.

-Ο Γλαύκος Κληρίδης πιστεύει ότι το 1973 ήταν
η χαμένη ευκαιρία επίλυσης του Κυπριακού, όταν
είχατε έλθει πολύ κοντά στη λύση. Συμφωνώ, θα
είχαμε τοπική αυτονομία και ο Κληρίδης εισηγή-
θηκε στο Μακάριο να τη δεχτεί, αλλά η απάντη-
σή του ήταν αρνητική. Σε αυτή τη συμφωνία έκα-
να όλες τις παραχωρήσεις που χρειαζόταν ο Μα-
κάριος, σχεδόν και τα 13 σημεία, αρκεί να μας δι-
νόταν τοπική αυτονομία. Μα αυτό που πραγματικά
ήθελε ο Μακάριος ήταν να φύγει η εγγύηση και
το μονομερές δικαίωμα της Τουρκίας για επέμ-
βαση και να δεχτούμε ότι είμαστε μειονότητα,
ενώ με τη συμφωνία για τοπική αυτονομία θα δια-
τηρείτο το γεγονός ότι είμαστε συνιδρυτές της
Δημοκρατίας της Κύπρου. 

-Μπορεί κατά τη γνώμη σας να λυθεί το Κυ-
πριακό; Δεν βλέπω κανένα λόγο γιατί οι Ελληνο-
κύπριοι ηγέτες να κάνουν τις απαιτούμενες πα-
ραχωρήσεις και να συμφωνήσουν σε λύση στη
βάση της ισότητας, της διζωνικής εδαφικής ακε-
ραιότητας, όσο οι  Αμερικάνοι, Άγγλοι, Ρώσοι και
άλλοι εξακολουθούν να τους αποδέχονται ως την
κυβέρνηση της Κύπρου. Κατάφεραν να βάλουν την
Κύπρο στην Ευρωπαϊκή Ένωση παρά τη συμφω-
νία ότι αυτό δεν θα γινόταν μόνο όταν θα έμπαι-
νε η Τουρκία. 

-Μα είμαστε στον 21ον αιώνα, δεν είναι η επο-
χή που κτίζονται διαχωριστικά τείχη, αλλά που
ζουν όλοι μαζί σε μια ενωμένη Ευρώπη, χωρίς

όπλα και στρατούς. Ζούσαμε μαζί κάτω από μια
διεθνή συνθήκη η οποία δεν έδωσε δικαιώματα
στους Τουρκοκύπριους να κάνουν κακό στους
Ελληνοκύπριους και καταστράφηκε για τον ελ-
ληνισμό της Κύπρου. Αν πρέπει να ζήσουμε σε
μια Κύπρο, ας ζήσουμε σε δυο σπίτια αλλά ανοι-
κτοί σε πλήρη συνεργασία και ίσως φτάσει κά-
ποια στιγμή που μπορεί να αποφασίσουμε ότι εί-
ναι καλύτερα από συνομοσπονδία να πάμε σε
ομοσπονδία. Οι Ελληνοκύπριοι δεν μας εμπι-
στεύονται και εμείς δεν τους εμπιστευόμαστε.

-Τι νιώθετε, Τουρκοκύπριος ή Τούρκος; Νιώθω
ότι είμαι Τούρκος της Κύπρου, όπως εσείς νιώθε-
τε Έλληνες της Κύπρου. Δεν υπάρχει κυπριακό
έθνος. Οι Συμφωνίες του ’60 μάς έδωσαν την ευ-
καιρία να ζήσουμε μαζί και να καθιερώσουμε την
κυπριακή εθνικότητα, αν δεν την είχαμε κατα-
στρέψει, πολύ πιθανόν σήμερα να το είχαμε πε-
τύχει. Γι’ αυτό είπα να ξεκινήσουμε με αυτό που

έχουμε τώρα, μια συμφωνία για τα σύνορα, τις
περιουσίες, συμφωνία για συνεργασία και αν δού-
με στο χρόνο ότι λειτουργεί, να τελειώσει με ομο-
σπονδία.

-Οι περιουσίες είναι ένα από τα μεγαλύτερα
προβλήματα του Κυπριακού. Ναι και είχαμε συμ-
φωνήσει ότι θα έπρεπε να διευθετηθεί σφαιρικά
με ανταλλαγή και αποζημιώσεις, αλλά αυτό κα-
τάφερε να το αλλάξει ο κύριος Κληρίδης όταν συ-
ζητούσε το σχέδιο Ανάν όταν ήμουν στο νοσο-
κομείο. Όλοι λένε σήμερα ότι οι ατομικές προ-
σφυγές δεν είναι ο τρόπος για να το λύσουμε. 

-Κτίζοντας τη γη δεν είναι λύση. Δεν μπορεί να
περιμένετε μετά από 33 χρόνια οι Τουρκοκύπρι-
οι να μένουν καθηλωμένοι εκεί που ήταν. Δεν
μπορείς να σταματήσεις τη ζωή να συνεχίζεται
με το να λες ότι πολιτικά υπάρχει δυσκολία.

Γ
>  Νιώθω Τούρκος της Κύπρου όπως και εσείς νιώθετε Έλληνες της Κύπρου

«Δεν μας εμπιστεύεστε και 
δεν σας εμπιστευόμαστε...»

ΡΑΟΥΦ ΝΤΕΝΚΤΑΣ
Όταν ζητήσαμε να πάρουμε τη συνέντευξη από τον Ραούφ
Ντενκτάς, στόχος μας ήταν να σκιαγραφήσουμε την άλλη
όψη του επί σειράν ετών ηγέτη των Τουρκοκυπρίων, χωρίς
να εστιαστούμε σε ερωτήσεις πολιτικού περιεχομένου,
εξάλλου είναι πολύ γνωστές οι θέσεις του σε ό,τι αφορά το
Κυπριακό. 
Αναπόφευκτα όμως η συζήτηση οδηγήθηκε σε πολιτικά
ζητήματα με το δικό τους ενδιαφέρον, γιατί θέλαμε να κα-
ταγράψουμε τον τρόπο με τον οποίο βλέπει σήμερα τα
πράγματα -εξ αποστάσεως πλέον- ο άνθρωπος που ταύτισε
το όνομά του με την ανοικτή πληγή που λέγεται Κυπριακό. 
Εκείνο που περισσότερο μας έκανε εντύπωση από τον Ρα-
ούφ Ντενκτάς, ο οποίος φαινόταν κουρασμένος, ενδεχομέ-
νως λόγω της πρόσφατης εγχείρησης στην οποία υπεβλή-
θη, ήταν η συνεχής προσπάθειά του να ανατρέψει την ει-
κόνα του κακού και του εχθρού που δημιουργήθηκε στη
δική μας συνείδηση, λόγω των δραματικών γεγονότων και
των δεινών που επεσωρεύθησαν, σ’ αυτά τα πενήντα χρό-
νια, περίοδο κατά την οποία πρωταγωνίστησε. 

-Μένετε σε ένα ελληνο-
κυπριακό σπίτι στην Κερύ-
νεια. Ήταν ελληνοκυπρια-
κό, το πήρε το «κράτος» με
το «νόμο» που έδωσε το δι-
καίωμα στους ανθρώπους
με βάση το τι είχαν εγκα-
ταλείψει στο νότο να πά-
ρουν το ανάλογο στο βορ-
ρά, έτσι μας δόθηκε αυτό
το σπίτι που ήταν μισοκα-
τεστραμμένο και το φτιά-
ξαμε.

-Ναι αλλά μένετε στο σπί-
τι κάποιου άλλου. Δεν το
αισθάνομαι έτσι διότι κά-
ποιος άλλος χρησιμοποιεί
τη γη μου στο νότο, από την
οποία έπαιρνα κάθε χρόνο
ένα σημαντικό ποσό από τις
καλλιέργειες. Πρέπει να
επιλύσουμε αυτό το πρό-
βλημα.

-Σας κατηγορούσαν ότι
αντί να υπηρετείτε τα συμ-
φέροντα των Τουρκοκυ-
πρίων, εξυπηρετούσατε τα
συμφέροντα της Άγκυρας.
Νιώθετε προδομένος που
δεν σας στήριξε η Άγκυρα
και αναγκαστήκατε να απο-
χωρήσετε; Όχι. Τα συμφέ-
ροντα της Τουρκίας στην Κύ-
προ είναι συνυφασμένα με
τα συμφέροντα των Τουρ-
κοκυπρίων για να ζήσουν
ελεύθερα. Χωρίς την εγ-
γύηση της Τουρκίας δεν θα
μπορούσαμε να υπάρχου-
με στην Κύπρο, θα μας
έδιωχναν. Αυτό το κοινό
συμφέρον υπηρέτησα. 

-Με το να φέρετε 180 χι-
λιάδες έποικους …αυτό εί-
ναι υπερβολή. Οι έποικοι
είναι 40 με 45 χιλιάδες με
βάση μια πρόσφατη κατα-
γραφή. Οι υπόλοιποι που
έρχονται στο νησί ως εργά-
τες δεν είναι έποικοι διότι
όταν λήξει η άδεια παρα-
μονής τους, γυρίζουν πίσω.

Δεν νιώθω
προδομένος
από την
Τουρκία

«Όλοι με θεωρούν υπεύθυνο 
για το διαχωρισμό του νησιού,
είμαι ο εχθρός»

«Μένω σε ένα
ελληνοκυπριακό σπίτι 
στην Κερύνεια, αλλά δεν
αισθάνομαι ότι ανήκει 
σε κάποιον άλλο»
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«Είμαι σίγουρος ότι έκανα πολλά λάθη»
-Πώς είναι η ζωή σας σήμερα;Είμαι πο-

λυάσχολος, γράφω και εκδίδω βιβλία,
κυρίως για το Κυπριακό και δίνω διαλέξεις
στην Τουρκία.

-Έχετε Ελληνοκύπριους φίλους; Ναι,
έρχονται και με επισκέπτονται.

-Πολιτικοί; Όχι.
-Με τον Γλαύκο Κληρίδη; Επικοινώνη-

σα μαζί του τώρα που έχασε τη σύζυγό του
και με ευχαρίστησε με μια επιστολή.
Έχουμε καλές σχέσεις. Είναι ένας έξυ-
πνος πολιτικός που βοήθησε τους δικούς
του σκοπούς.

-Χάσατε κι εσείς δυο παιδιά. Ναι, είχα
τέσσερα και έχασα την κόρη και το γιο
μου. Πρέπει να μάθεις να ζεις με την απώ-
λεια, αλλιώς δεν μπορείς να επιζήσεις.
Εργαζόμουν 24 ώρες το 24ωρο, δεν επέ-
τρεπα του εαυτού μου να σκεφτεί διότι
μετά σε κυριεύει θυμός και το παράπο-
νο γιατί να συμβεί αυτό σε μένα. 

-Πώς είσαστε ως πατέρας; Λόγω του
Κυπριακού έπρεπε να λείπω πολύ συχνά,
γι’ αυτό ανέλαβε η σύζυγός μου το με-
γάλωμα των παιδιών. Νιώθω ότι δεν τους
αφιέρωσα αρκετό χρόνο.

-Τι συμβουλές τους δίνατε; Δεν τους
επέτρεπα να συμπεριφέρονται σαν να
ήταν τα παιδιά του «προέδρου», έμαθαν

να μιλούν

με όλους και να μην εκμεταλλεύονται τη
θέση τους. Θέλαμε να γίνουν σωστοί άν-
θρωποι. 

-Θέλατε τον Σερτάρ να αναμιχθεί στην
πολιτική; Όχι, αλλά όταν χάσαμε τον
αδελφό του Ραΐφ, που παρά τις δικές μου
αντιρρήσεις ήταν αναμεμιγμένος στην
πολιτική και ήταν πολύ καλός πολιτικός,
ο Σερτάρ σκέφτηκε ότι έπρεπε να συνε-
χίσει το δρόμο του αδελφού του.

-Ζητά τη γνώμη σας; Όχι, διαβάζει τα άρ-
θρα μου στις εφημερίδες και ξέρει τις
θέσεις και απόψεις μου, αλλά είναι πιο
πρακτικός. 

-Πώς είστε ως παππούς; Βλέπω όλα
μου τα εγγόνια κάθε Κυριακή που τρώμε
όλοι μαζί και χαίρομαι με τη ζωντάνια
τους.

-Πώς ξεκουράζεστε και πώς διασκε-
δάζετε;Κοιμάμαι μια ώρα το μεσημέρι και
ο υπόλοιπος χρόνος είναι δουλειά. Χτες
το βράδυ η σύζυγός μου επέμενε να πά-
με σε ένα παραθαλάσσιο εστιατόριο.
Ήταν πολύ ωραίο. Όλοι χάρηκαν που με
είδαν ζωντανό. Σήμερα είπα σε κάποι-
ους ότι πήγα σε αυτό το εστιατόριο για
πρώτη φορά και γελούσαν διότι λει-
τουργεί εδώ και δέκα χρόνια.

-Περάσατε δύσκολες στιγμές με την
υγεία σας. Τι σκεφτόσασταν την ώρα που

μπαίνατε στο χειρουργείο και δεν γνω-
ρίζατε αν θα ξυπνούσατε; Θα σας πω
κάτι παράξενο. Όταν πήγαινα για την
εγχείρηση καρδίας και θα μου έδιναν
το αναισθητικό σκεφτόμουν πως αν πέ-
θαινα δεν θα προλάβαινα να διαβάσω τα
τόσα πολλά βιβλία που είχα. Όταν το εί-
πα στη γυναίκα μου θύμωσε, λέγοντάς
μου ότι έπρεπε να σκεφτώ την οικογέ-
νειά μου και όχι τα βιβλία που δεν διά-
βασα.

-Σας φοβίζει ο θάνατος; Όχι.
-Ποιο είναι το μεγαλύτερο λάθος που

κάνατε στη ζωή σας; Ακόμα και αν ήξε-
ρα δεν θα σας έλεγα. Είμαι σίγουρος ότι
έκανα πολλά λάθη, αλλά δεν βοηθά να τα
υπογραμμίζουμε. 

-Βοηθά στο να μαθαίνει κανείς από τα
λάθη του. Ναι, για να μην τα επαναλαμ-
βάνει.

-Εσείς επαναλαμβάνετε τα λάθη σας;
Όχι.

-Άρα σημαίνει ότι ξέρετε τα λάθη σας.
(γελά)

-Ποιο θεωρείτε το μεγαλύτερό σας επί-
τευγμα. Το ότι εγκαθίδρυσα τη «Δημο-
κρατία της Βόρειας Κύπρου» και δεύτε-
ρο ότι επέμενα στις Συνθήκες του 1960
να υπογράψει τις εγγυήσεις η Τουρκία
και να στείλει 6500 στρατιώτες στην Κύ-
προ. Αυτό ήταν που μας έσωσε.

-Τι θέλετε να γράφει η ιστορία για τον
Ραούφ Ντενκτάς; Ότι δούλεψε για τον
λαό του όσο καλύτερα μπορούσε κάτω
από τις δεδομένες συνθήκες.

Στοιχεία για 
τον μικρό Χριστάκη
-Γιατί έπρεπε να περάσουν 33 χρόνια για να ξεκινήσει η ταυ-
τοποίηση των λειψάνων των αγνοουμένων; Διότι οι Ελληνο-
κύπριοι έλεγαν ότι το Κυπριακό ξεκίνησε το 1974 με τους
αγνοούμενους και εμείς λέγαμε ότι ξεκίνησε το 1963 όπου και
οι δυο έχουμε αγνοου-
μένους, γεγονός που οι
Ελληνοκύπριοι ποτέ δεν
δέχτηκαν. Είναι καλό που
ξεκίνησε έστω και τώρα.
Αν ξεκινούσε τότε, θα
μπορούσαμε να βρούμε
πιο πολλά οστά, διότι ο
κόσμος όταν έβρισκε
οστά, το αποσιωπούσε
για να συνεχίσει την ανέ-
γερση των κτιρίων και
έτσι χάσαμε ευκαιρίες.

-Ζουν αγνοούμενοι;
Όχι.

-Μα πριν από μερικούς
μήνες είδε στο φως της
δημοσιότητας η ιστορία
του μικρού Χριστάκη, που
πήγε πληγωμένος στην
Άγκυρα. Ζήτησα από τον
Ταλάτ να μου βρει από τα
αρχεία και μόλις παρέ-
λαβα όλα τα ντοκουμέντα για τη συγκεκριμένη υπόθεση, τα
οποία θα μελετήσω και θα κάνω μια πλήρη έκθεση, την οποία
υπόσχομαι να σας δώσω να τη δημοσιεύσετε με όλα τα ντο-
κουμέντα.

Ηξερα ότι δεν  μπορούσαν
να πουν ναι οι Ε/κύπριοι

-Νιώθετε προδομένος από την Τουρκία; Όχι, νιώθω ότι η τωρινή κυβέρνηση εξαπατήθηκε, δέ-
χτηκε υποσχέσεις και νόμισε ότι οι Ελληνοκύπριοι ήταν έτοιμοι για λύση, ότι θα έλεγαν «ναι» στο
σχέδιο Ανάν και ότι ο Ντενκτάς ήταν το εμπόδιο. Εγώ το μόνο που ήθελα ήταν χρόνο για να το δια-
πραγματευτώ.

-Αν είχατε το χρόνο θα υπήρχε διαφορά; Τουλάχιστον θα είχα την ευκαιρία να μην αλλάξει το κε-
φάλαιο των περιουσιών στο θέμα της ανταλλαγής και αποζημίωσης. Υπήρχαν θέματα που έπρε-

πε να μελετηθούν. Ο κύριος Παπαδόπουλος ήθελε περισσότερα, εγώ απλά ήθελα χρόνο, αλλά
εγώ κατηγορήθηκα για το αδιέξοδο. Όλοι το λένε ότι είχαν πεισθεί ότι οι Ελληνοκύπριοι θα

έλεγαν «ναι».
-Εσείς τι περιμένατε; Ήξερα ότι δεν μπορούσαν να πουν «ναι» διότι η εθνική πολιτική

τους δεν ήταν να κάνουν συμβιβασμούς στον τίτλο της κυπριακής κυβέρνησης.
-Ερχόμενη εδώ, ο Τουρκοκύπριος οδηγός ταξί με ρώτησε πού πάω. Όταν του είπα ότι

έρχομαι στο γραφείο σας για συνέντευξη, μoυ είπε ότι εδώ και 50 χρόνια ακούμε από
τους ίδιους πολιτικούς τα ίδια πράγματα, τι περισσότερο θα μας πουν. Πρέπει να φύγουν,
να έλθουν νέοι που θα μας αφήσουν να τα βρούμε μεταξύ μας, μου είπε. Τι λέτε; Μα απ’
εδώ ανέλαβε μια νέα «κυβέρνηση» που ήθελε λύση, που συμφωνούσε με το ΑΚΕΛ και σε
αυτή την «κυβέρνηση» δέστε τι κάνει η ελληνοκυπριακή πλευρά. Είναι οι Ελληνοκύπριοι

πολιτικοί που πρέπει να αλλάξουν, εμείς προστατεύουμε τον εαυτό μας, είμαστε μια μικρή
μερίδα που είχε δεχτεί επίθεση, που της αρνήθηκαν τα συνταγματικά της δικαιώματα.

«Εκείνο που μένει
είναι οι φωτογραφίες»

Το γραφείο του Ραούφ Ντενκτάς, ένα νεοκλασικό παλιό σπίτι κοντά στο οδόφραγμα του ΛήδραΠάλας, είναι γεμάτο φωτογραφίες και πολλές σημαίες του ψευδο-κράτους και της Τουρκίας. Στις περισσότερες φωτογραφίες εικο-νίζεται ο ίδιος με Τούρκους πολιτικούς και στρατιωτικούς. Άλλεςείναι φωτογραφίες που τράβηξε ο ίδιος, εξάλλου είναι γνωστόότι έχει πάθος με τη φωτογραφία.
Όταν τον ρώτησα πώς ξεκίνησε η αγάπη του για τη φωτο-γραφία, έβγαλε μέσα από την τσέπη του μια μικρή ψηφιακήφωτογραφική μηχανή και απάντησε από πολύ νέος. Ακόμη καιστις συνομιλίες για το Κυπριακό, έβρισκε ευκαιρία για να κα-ταγράψει μερικά πλάνα. «Όταν έχασα τα παιδιά μου για χρό-νια σταμάτησα να βγάζω φωτογραφίες από αντίδρα-ση. Μετά συνειδητοποίησα ότι εκείνο που μένει είναιοι φωτογραφίες», μας λέει.

-Έχετε πολλές; Ναι, χιλιάδες. Βγάζω άτομα
αλλά και τοπία, λουλούδια. Όλες έγχρωμες.
Έκανα και αρκετές εκθέσεις στην Αυ-
στραλία, στο Λονδίνο, Κωνσταντινού-
πολη και Άγκυρα. 

-Δεν βλέπω στο γραφείο σας φωτο-
γραφίες με κανένα Ελληνοκύπριο πο-
λιτικό. «Δεν νομίζω ότι θα θέλουν να εί-
ναι εδώ», απάντησε χαμογελώντας.

ΣΧΟΛΙΚΗ ΕΦΟΡΕΙΑ ΕΜΠΑΣ

ΚΕΝΕΣ ΘΕΣΕΙΣ ΩΡΟΜΙΣΘΙΟΥ ΠΡΟΣΩΠΙΚΟΥ
Γίνονται δεκτές αιτήσεις για την πλήρωση των πιο κάτω θέσεων:
2 θέσεις καθαρίστριας/τή γραφείου/σχολείου
Απαιτούμενα προσόντα:
1. Να είναι υγιής και αρτιμελής
2. Ακεραιότητα χαρακτήρα, εχεμύθεια και αξιοπιστία
3. Λευκό Ποινικό Μητρώο
1 θέση αχθοφόρου/κλητήρα
Απαιτούμενα προσόντα:
1. Απολυτήριο σχολής Μέσης ή Τεχνικής Εκπαίδευσης
2. Ακεραιότητα χαρακτήρα, εχεμύθεια και αξιοπιστία
3. Κατοχή άδειας οδηγού αυτοκινήτου
4. Λευκό Ποινικό Μητρώο
1 θέση γενικού εργάτη/πολυτεχνίτη
Απαιτούμενα προσόντα:
1. Απολυτήριο σχολής Μέσης ή Τεχνικής Εκπαίδευσης
2. Ικανότητα, καλή υγεία και αρτιμέλεια
3. Ακεραιότητα χαρακτήρα, υπευθυνότητα, εχεμύθεια και αξιοπιστία
4. Λευκό Ποινικό Μητρώο
Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να προμηθευτούν τα έντυπα αιτήσεων από το γραφείο της Σχολικής
Εφορείας Έμπας, που βρίσκεται στο χώρο του Γυμνασίου Έμπας (Δευτέρα-Παρασκευή 7.30π.μ.-
2.30μ.μ.).
Οι αιτήσεις πρέπει να συνοδεύονται με αντίγραφα των πιστοποιητικών και άλλων συναφών προσό-
ντων που προνοούνται πιο πάνω για την κάθε θέση, διαφορετικά η αίτησή τους δεν θα γίνει αποδε-
κτή. Πιστοποιητικά λευκού ποινικού μητρώου μπορούν να εξασφαλιστούν από την Αστυνομία (Τα
πρωτότυπα να παρουσιασθούν όταν ζητηθούν για έλεγχο).
Οι αιτήσεις πρέπει να παραδοθούν στο γραφείο της Σχολικής Εφορείας Έμπας μέχρι την Τρίτη 14
Αυγούστου 2007 και ώρα 2.00μ.μ. ή να σταλούν ταχυδρομικώς με συστημένη επιστολή στη διεύ-
θυνση: Σχολική Εφορεία Έμπας, Τ.Θ. 62329, 8063 Πάφος.
Για περισσότερες πληροφορίες, οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να επικοινωνούν με το γραφείο της Σχο-
λικής Εφορείας Έμπας, στο τηλ. 26952841, κατά τις ώρες λειτουργίας της Δημόσιας Υπηρεσίας.

ΑΠΟ ΤΗ ΣΧΟΛΙΚΗ ΕΦΟΡΕΙΑ ΕΜΠΑΣ
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